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Nieuwsbrief 5, december 2019 

Voorwoord 
Voor u ligt de laatste nieuwsbrief van het jaar 2019, van de PvdA-fractie in de gemeente Oude 
IJsselstreek. Een nieuwsbrief waarmee we u willen informeren over het werk van de PvdA-fractie in de 
gemeenteraad.  
 
Deze nieuwsbrief staat geheel in het teken van het dossier ‘Laborijn’. De kranten en social media stonden 
de afgelopen weken vol met berichten over deze kwestie. In deze nieuwsbrief blikken we met de bijdrage 
van fractievoorzitter Ton Menke terug op de afgelopen maanden. Daarbij bespreken we de uitkomsten van 
de raadsvergadering van 12 december jongstleden.  
 
Mocht u vragen of ideeën hebben, suggesties en voorstellen willen doen, dan ontvangen we die graag.  
 
De fractie van de PvdA wenst u alvast fijne feestdagen en een voorspoedig en gezond nieuw jaar. En 
hopelijk tot ziens in 2020.  
 
Veel leesplezier 
De redactie   
 
 
  

Visie op de Participatiewet (raadsvergadering 12-12-2019, bijdrage Ton Menke) 

Begin vorige maand publiceerde het Sociaal Cultureel Planbureau dat de Participatiewet failliet is. De 
Participatiewet die mensen met weinig verdienvermogen aan werk had moeten helpen, blijkt geen succes. 
Integendeel. De baankansen van medeburgers die vallen onder de Participatiewet waren voor de 
invoering van de wet al bedroevend laag en zijn ook net zo laag gebleven.  
 
De oorzaak is aan de ene kant gelegen in de tragiek van de decentralisaties. Die waren bedoeld om 
gemeenten meer ‘eigen regie’ te geven maar zijn misbruikt als bezuinigingsoperatie. Van de andere kant 
was de kritiek voor de invoering van de wet in 2015 al groot. Want een groot deel van de kwetsbare 
mensen was en is helemaal niet in staat op korte termijn te werken. Maar waar het volgens het Sociaal 
Cultureel Planbureau met name aan schort, is dat bij het maken van beleid meer vanuit de mensen moet 
worden geredeneerd. Wat hebben zíj nodig, wat hebben werkgevers nodig.  
 
En in het verlengde van deze uitspraak van het Sociaal Cultureel Planbureau, denkt de PvdA al langer dat 
er in ieder geval één noodzakelijke voorwaarde is voor succes. Onze motie over maatschappelijke banen 
gaat daar ook over. Namelijk dat je als overheid de mensen ‘in huis’ moet hebben. Niet eens in de zoveel 
maanden een gesprek; nee, dagelijks over de vloer. Om te scholen, te helpen bij problemen en bij het 
vinden van werk.  
 
En de visie op de uitvoering van de Participatiewet die het college heeft voorgelegd, voldoet voor een 
groot deel aan die wens en verwachting. De uitvoering dicht bij huis organiseren, aansluiting zoeken bij het 
lokale zorgnetwerk, borg staan voor een respectvolle bejegening, zij aan zij staan en proberen een 
substantiële uitstroom uit de bijstand te realiseren. 
 
Kortom. De PvdA-fractie onderschrijft de Visie op de uitvoering van de Participatiewet, volledig. 
Maar dan de uitvoering nog..  
 
Besluit raadsvergadering 12-12-2019: Raadsvoorstel unaniem aangenomen. 
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Laborijn 1/2 (raadsvergadering 12-12-2019, bijdrage Ton Menke) 

Voor de vraag ‘Hoe verder met Laborijn?’, bespreken we het bestuurlijk traject tot nu toe. 
 
In het debat van 3 juli over Laborijn hebben we harde noten gekraakt over de impact die het collegebesluit 
tot uittreden had op cliënten en medewerkers van Laborijn. Een hard oordeel ook over de manier waarop 
afscheid werd genomen van de gemeenschappelijke regeling Laborijn en wat dat zou doen met het imago 
van de gemeente Oude IJsselstreek.  De raad was bang dat het veel impact zou hebben op de bestuurlijke 
verhoudingen in de regio en andere het dossiers. We hebben unaniem een viertal moties aangenomen om 
richting gegeven en de ontstane schade te beperken. 
 
We hebben in diezelfde vergadering ook gesproken over de rol van het dagelijks -en algemeen bestuur 
van Laborijn en de positie van de wethouders Van der Wardt en Kuster daarin. Wij constateerden toen dat 
het leek alsof het college en de wethouders ‘de vlucht vooruit’ gekozen hadden. Waren uitgestapt om zo 
de politieke verantwoordelijkheid ontlopen.  
 
We hebben ook specifiek gesproken over de positie van wethouder Van der Wardt. Een wethouder die in 
het dagelijks bestuur wegkeek en signalen van de klachtencommissie, de ombudsman en de Rooie 
Vrouwen steeds negeerde. En niet zag hoe Laborijn zich soms als een bullebak gedroeg.  Dit kon volgens 
de PvdA niet zonder politieke gevolgen blijven. We vroegen toen de wethouder om zelf een afweging te 
maken over zijn positie en de houdbaarheid ervan. We hebben genoegen moeten nemen met zijn 
antwoorden.  
 
De PvdA stelt vandaag (raadsvergadering 12-12-2019) opnieuw de positie van wethouder Van der Wardt 
ter discussie. Want wat de wethouder met z’n optreden alleen al in dit dossier aan pijn, schade en effecten 
heeft achtergelaten, wordt nu pas duidelijk en voelbaar. En dat is vooral veroorzaakt door de manier 
waarop wethouder Van der Wardt de andere partners heeft ingelicht om uit Laborijn te treden. Dat was 
ongelooflijk onbeschoft en getuigd van een totaal gebrek aan fatsoen, inlevingsvermogen en politieke 
antenne.  
 
En deze slechte communicatie en het gebrek aan regie hebben al vaker gezien de afgelopen perioden. 
Het geruzie met de schoolbesturen in Gendringen, de bloemenvouw-affaire, de kostenoverschrijdingen in 
het Almende-dossier, de schermutselingen met de voedselbank. En nu weer de communicatie met de 
Turkse Stichting. De PvdA vindt nog steeds dat uzelf het besluit moet nemen tot aftreden. We vragen u 
daarom nogmaals uzelf de vraag stellen of u nog geloofwaardig bent? Dient u het belang van de 
gemeente Oude IJsselstreek door aan te blijven als wethouder? 
 
Tenslotte: Gezien de grote financiële opgaven en de impact die het al dan niet uittreden nog op onze 
financiën heeft, is een stabiel college wat deze mooie gemeente nodig heeft. De bestuurscrisis in de vorige 
coalitieperiode en de diverse perikelen, zoals Almende-college en uittreden Laborijn kosten de gemeente 
niet alleen enorm veel geld maar ook zeeën van tijd. Terwijl deze tijd had moeten worden besteed aan 
inwoners, maatschappelijke organisaties en bedrijven.  
 
De PvdA maakt zich ook zorgen over de situatie waarin de gemeente Oude IJsselstreek zich bevindt. We 
zien  dat de fractie -en collegeleden van Lokaal Belang eigenlijk de kar alleen trekken en veel hooi op de 
vork nemen. Lovenswaardig, maar het is wel een ongezonde situatie en of die situatie duurzaam is en blijft 
staat in de sterren geschreven en moet nog blijken. Voor deze situatie draagt de CDA-fractie een zeer 
zware verantwoordelijkheid. We kunnen geen motie van afkeuring tegen de CDA-fractie indienen. Dat 
moeten de kiezers in 2022 doen als we ze herinneren aan de afgelopen jaren. 
 
Naar aanleiding van de uitingen van de oppositiepartijen met betrekking tot het functioneren van 
Wethouder van de Wardt, heeft Wethouder van de Wardt besloten per direct af te treden. 
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Laborijn 2/2 (raadsvergadering 12-12-2019, bijdrage Ton Menke) 

Uittreden of niet uittreden? (That’s the Question). De snelheid waarmee we een ongewisse stap moeten 
zetten, maakt het debat voor de PvdA ongemakkelijk. We voelen ons politiek, bestuurlijk, juridisch en 
moreel klemgezet. Een dergelijk verstrekkend besluit ‘overnight’ nemen houdt risico’s in zich. Risico’s die 
moeilijk te overzien zijn bovendien. Een sprong in het diepe en geen garantie voor succes. 
 
Wat de PvdA vooral aan het hart gaat is dat we het hier vanavond hebben over een kwetsbare groep 
mensen en voorzieningen die, hoe je het ook wendt of keert, het resultaat zijn van een stuk beschaving. 
We hebben het over de basis van onze sociale zekerheidsstaat. Over hoe we de gezamenlijk solidariteit 
organiseren. Er is wat de PvdA betreft dan ook maar één vraag: hoe zorgen we zo goed mogelijk voor 
deze groep mensen? 
 
Wij zeiden zelf in juni nog: “Eén regeling hoeft wat de PvdA betreft niet te worden herzien en besproken. 
Onze deelname aan de gemeenschappelijke regeling Laborijn”. Dat was voordat bureau Berenschot haar 
rapport over Laborijn schreef. In juni 2019 hadden we via het meldpunt van de Rooie Vrouwen al veel 
signalen over de menselijke maat die ver te zoeken was.  
 
Inmiddels twijfelen we. En dat komt natuurlijk in de eerste plaats door de manier en het moment waarop 
het uittreden bekend werd gemaakt. ‘Fahnenflucht’ zou je het kunnen noemen.  Maar we hebben ook 
vragen over het onderhandelingsproces. We vragen ons af in hoeverre de andere gemeenten en Laborijn 
een kans hebben gehad om tot overeenstemming met de Oude IJsselstreek te komen. Of was van meet af 
aan de insteek dat we hoe dan ook uit zouden stappen? We kunnen ons namelijk niet aan de indruk 
onttrekken dat op dat doel gefixeerd werd. We merkten dat meningen, aanwijzingen of argumenten niet 
echt aankwamen of er toe deden. Er was geen sprake van ontspannenheid in het dossier, eerder van 
verbetenheid. In de commissie lachte zelfs de huisadvocaat alle kritiek weg. Kunt u op dit onderdeel in uw 
eerste termijn nog eens op reflecteren? Was er een reële kans op een compromis? Zijn er nog 
tussenvormen onderzocht die het mogelijk maakten om bij Laborijn te blijven en toch de regie te voeren 
voor dat deel dat we in eigen beheer willen nemen?  
 
De PvdA is er ook nog niet van overtuigd dat er nu een goed voorstel ligt. We begrijpen niet dat volledig 
uittreden een beter resultaat oplevert dan de strategie van het brede sociaal werkbedrijf dat wij tot voor 
kort altijd nastreefden: financieel en maatschappelijk. Als we de we zelf de bijstand willen regelen, 
uitstroom naar werk en dergelijke en de sociale werkvoorziening en aanverwanten zaken willen laten zoals 
het nu is. Waarom moeten we dan uittreden, met alle organisatorische en financiële risico’s van dien? We 
zien daarvoor nog te veel aannames en te weinig feiten. Het druist eigenlijk ook in tegen waar we in de 
regio mee bezig zijn.  
 
In de tweede termijn heeft de PvdA de motie ‘Samen voor Lokaal Maatwerk in de Oude IJsselstreek’ 
ingediend. Deze motie gaf het college de opdracht te zoeken naar een lokale oplossing, gezamenlijk met 
Laborijn. De motie werd gesteund door de oppositiepartijen, maar niet aangenomen.  
 
De raadsvergadering eindigde in een stemming over het voorstel over uittreding. Met 14 stemmen voor 
(LB en CDA), en 10 stemmen tegen (PvdA, VVD, D66 en SP), is het raadsvoorstel aangenomen en daarbij 
de uittreding uit Laborijn definitief.  
 
Als fractie kijken we terug op een bewogen raadsvergadering. Een vergadering die de geschiedenis 
boeken van de Oude IJsselstreek in gaat. 
 
De aankomende jaren heeft de gemeente Oude IJsselstreek een grote uitdaging met betrekking tot de 
Participatiewet. Als fractie PvdA Oude IJsselstreek gaan we de ontwikkelingen nauwlettend volgen. 
 
 


